
Protokół Nr XLV^io
XLV|nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 16 września 2010.

Obrady XLV/ nadzwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Jan 
Michalski. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 
do niniejszego protokołu.
Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 14 radnych obecnych jest 10 i rada jest 
prawomocna do podejmowania uchwał.

1. Otwarcie obrad:
- przywitanie zebranych,
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie protokołu ż poprzedniej sesji,
- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,
2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy miedzy sesjami.
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lichnowach za I półrocze 
201 Or. -  przyjęcie.
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy 
Lichnowy za I półrocze 2010r.
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy partnerskiej z 
Powiatem malborskim w zakresie realizacji projektu w ramach Programu Wieloletniego pod nazwą 
„Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011".
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Gminę Lichnowy dla Powiatu 
Malborskiego.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego na rok budżetowy 2011.
10. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 Or.
11. Wolne wnioski.
12. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są 
uwagi.

p. A. Kunkel: omyłkowo zapisałam w zaproszeniu 2 uchwały, które są zaplanowane na sesję 30 
września 2010r.

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad:
- przywitanie zebranych,
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,
2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy miedzy sesjami.
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.



5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy partnerskiej z 
Powiatem malborskim w zakresie realizacji projektu w ramach Programu Wieloletniego pod nazwą 
„Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011".
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Gminę Lichnowy dla Powiatu 
Malborskiego.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego na rok budżetowy 2011.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 Or.
9. Wolne wnioski.
10. Zamknięcie posiedzenia.

Do przedstaw ionego porządku obrad, radni nie wnieśli żadnych uwag. Porządek obrad  został 
przyjęty jednogłośnie.

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej 
sesji. Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Infonnacje i kom unikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

Ad.2 Inform acje W ójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: dożynki powiatowe odbędą się w Miłoradzu 18 września, serdecznie wszystkich na nie 
zapraszam. Zatrudniliśmy dodatkową grupę ludzi na roboty publiczne, są to osoby zwolnione z 
przyczyn ekonomicznych. Ci ludzie nie rozumieją pewnych rzeczy. Myślą, że tą pracę dostają z 
Urzędu Pracy, a to nie prawda. Opowiadałem Państwu ostatnio o pewnej kobiecie, która straciła 
pracę, spotkałem ją na dożynkach i zapytałem się jak w nowej pracy, a ona odpowiedziała, że 
dostała nową propozycję. Urząd Pracy zaproponował jej pracę w Urzędzie Gminy Lichnowy. 
Kobieta zrezygnowała ze stałej pracy na rzecz okresowej, nie rozumiem tego. Chciałbym Państwu 
powiedzieć, że we wtorek o 18.00 jest spotkanie w Miłoradzu. Będą na nim przyznawane nagrody 
dla strażaków nagrody w wysokości 1 tys. zł. Ośmiu strażaków z naszej gminy otrzyma te nagrody. 
Są to osoby, które uczestniczyły w akcji powodziowej. Następna sprawa to wybory. Jest duże 
zainteresowanie wyborami. Pierwszy na liście będzie pan Stanisław Tomczyk. W przyszłym roku 
będą wybory parlamentarne. Mam już na oku pewnych kandydatów. Co do wyborów lokalnych, 
kandydują do Rady Powiatu, ale też kandyduję na Wójta gminy Lichnowy. Wszyscy widzą szansę 
dla siebie. W samorządach liczy się człowiek, który ma jakąś pozycję. Bycie wójtem, czy radnym to 
nie jest łatwa sprawa. Nie jesteśmy stanie zadowolić wszystkich mieszkańców. Ludzie non stop 
wypytują się o zarobki. Moja pensja to jest jakieś 5 tys. złotych miesięcznie. Ale to jest ciężka praca, 
czasami pracuję nawet 12 godzin dziennie. Musimy pracować wspólnie. Pani Skarbnik melduje mi, 
że mamy jako gmina 50% zadłużenie. Ja nie będę mówił takich rzeczy jak pan Leszek Lipa, 
kandydat na wójta, że będzie budował przedszkola, żłobki.

p. B. Górecka: pan Leszek Lipa, startuje na wójta pewnie za namową wójta gminy Miłoradz.

p. J. Maciuński: pan Dunajski też go popiera.

p. W. Nacel: pewne środowisko mówi, że czas na zmiany.

p. Wójt: jeżeli wygram niewielką ilością głosów, to zastanowię się czy warto. Moje kandydowanie 
jest warunkowe.
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P. Michalski J: proponuję połączenie punktu 3 i 4.

Ad. 3. Inteiyelacje i zapytania.
Ad. 4. O dpowiedzi na interpelacje i zapytania.

p. B. Graban: mam prośbę, aby wystąpić do Zakładu Linii Kolejowych o zbudowanie chociażby 
prowizorycznego chodnika do stacji kolejowej. Niejednokrotnie szedłem tamtędy i nie da się 
ominąć tego błota.

p. J. Maciuński: nasz most jest dopiero co po remoncie, a już są w nim dziury. Co będzie dalej? 
Jeździ po nim taki tonaż, który jest niedozwolony. Poza tym kierowcy jeżdżą bardzo szybko, nawet 
ponad 80 km/h. Trzeba również zrobić coś z drogą w Lisewie 5. Droga jest tam dobra, ale pobocze 
tragiczne.

p. J. Michalski: tak będzie, gdy będą jeździły tam tiry.

p. J. Maciuński: serce pęka patrząc na te drogi. Niektórym ludziom to w ogóle nie dał bym prawa 
jazdy.

p. J. Bednarek: jest budowana ścieżka rowerowa. Gdy firma weszła na budowę, prosiłem, żeby nie 
jeździli trelinką. Jest tam znak do 3,5 t, ale oni tego nie przestrzegają. Prosiłem pracowników 
urzędu i właściciela firmy, on powiedział, że jego firmy naprawi szkody. Jest to jednak ustne 
zapewnienie. Prosiłbym o coś takiego na piśmie.

p. J. Michalski: jeżeli chodzi o firmę Sombud, to są oni bardzo rzetelni i zrobią to. Na dzień 
dzisiejszy jest to firma, z którą naprawdę dobrze się współpracuje.

p. B. Graban: czy do końca roku zostaną usunięte usterki na drodze w Lisewie?

p. Wójt: o tym należy rozmawiać z panem Żakiem.

p. J. Michalski: myślę, że oni to usuną, ale może to jeszcze trochę potrwać. Firma ta zajmuje się 
także ścieżką rowerową i to są pewnie ich priorytety.

Ad. 5. Podjęcie uchwały w spraw ie wyrażenia zgody na przystąpienie do w spółpracy partnerskiej 
z Pow iatem  m alborskim  w zakresie realizacji projektu w ramach Programu W ieloletniego pod  
nazwą „N arodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011".

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnieCprzy 10 głosach za) Ucluuałę Nr XLV/441/10 
Rady Gminy Lichnowy z dnia 16 września w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy 
partnerskiej z Powiatem malborskim w zakresie realizacji projektu w ramach Programu Wieloletniego pod 
nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011". Uchzoała stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu.

Ad. 6. Podjęcie uchwały w spraw ie udzielenia pom ocy finansow ej przez Gminę Lichnowy dla 
Powiatu M alborskiego.
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&>Do uchwah/ uwag nie wniesiono. Radni podjęli (przy 9 głosach za i 1 wstrzymującym się) Uchwałę Nr 

XLV/442/10 Rady Gminy Lichnowy z dnia 16 września w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Gminę Lichnowy dla Powiatu Malborskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. 7. Podjęcie uchwały w spraw ie zaciągnięcia zobow iązan ia finansow ego na rok budżetowy

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie (przy 10 głosach za) Uchwałę Nr XLV1443110 
Rady Gminy Lichnowy z dnia 16 września w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego na rok 
budżetowy 2011. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad. S. Podjęcie uchwały w spraw ie zmian budżetu gminy na 2010r.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie (przy 10 głosach za) Uchwałę Nr XLV7444/10 
Rady Gminy Lichnowy z dnia 16 września w sprawie zmian budżetu gminy na 2010r. Uchwała stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Wolne wnioski.

p. J. Michalski: przypominam, że 1 października wyjeżdżamy do Starych Jabłonek.

Ad.tO. Zam kniecie posiedzenia.

W związku im/czerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął posiedzenie XLV 
sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 16.09. 2010 roku.

2011.

Monika Konieczna

Protokołowała:
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